
Soňa BULBECK: MÁM RADA CELÝ KÚPEĽNÝ OSTROV! 

Je známa slovenská spisovateľka žijúca v Saudskej Arábii. V tejto krajine čerpá aj témy pre svoje knihy. 

Má rada teplo a preto na Slovensko prichádza v lete. V Piešťanoch strávi tri týždne. Aj tu prišla 

predstaviť aj svoje najnovšie knihy (Púšť pod oknom a Vraždy v Arábii). Ale ešte predtým si pozrela 

v piešťanskej knižnici predstavenie Divadla na hojdačke - Lomidrevo, v ktorom účinkoval jej syn Jakub 

Lužina.  Aj preto sme náš rozhovor začali práve o ňom. 

Aký je to pocit vidieť svojho syna hrať – a s takým úspechom? Deti doslova burácali od radosti. 

Samozrejme sa teším, že dnes môžem vidieť svojho syna hrať a musím sa priznať, že ho vidím 

prvýkrát takto v akcii od skončenia vysokej školy. Veľmi sa teším, že robia takýto druh divadla – 

interaktívne, ktoré príde za detským divákom. V podstate oživujú tradičné slovenské rozprávky 

takýmto zaujímavým spôsobom. Reakcie detí boli veľmi pozitívne, atmosféra skvelá. Takže sa teším, 

som spokojná. Aj scéna sa mi veľmi páčila, je veľmi pekne vymyslená, farebná, výtvarne zaujímavá, aj  

bábky, i keď Jakub priznal, že má každá z nich okolo 5 kilo a že každé predstavenie je  celkom náročné 

na kondičku. Naozaj, klobúk dole! 

Po kom zdedil herecký talent? 

Po mne, samozrejme! (smiech). Ja som tiež od malička hrala divadlo. Vyštudovala som Tvorivú 

dramatiku na UMB v Banskej Bystrici a neskôr pracovala ako učiteľka Literárno-dramatického odboru  

na Základnej umeleckej škole v Banskej Štiavnici,  kde Jakub začal chodiť, keď mal štyri roky. Už vtedy 

povedal, že bude hercom a nezmenil to až do tých 25  rokov, kedy spromoval na VŠMU. Je to prejav 

nielen toho, že je tvrdohlavý Baran, ale aj toho, že mal isté zázemie. Rozprávkové lesy, v ktorých 

začínal, boli tiež svojím spôsobom interaktívne.     

 

Ak by ste priviedli na Slovensko nejakého cudzinca, čo by ste mu ukázali? 

Ja som ho už aj priviedla!  Okrem manžela, ktorý sem chodí so mnou pravidelne každý rok, včera 

večer dorazila  do Piešťan aj moja priateľka, nórska konzulka, ktorá tu so mnou strávi týždeň. Práve 

teraz si bola načasovať procedúry v kúpeľoch, odporučila som jej, nech si dá bahno.. Poznáme sa zo 

Saudskej Arábie, kde bola konzulkou dva roky a bola našou susedou v compounde. Je to veľmi 

príjemná pani v mojom veku, hneď sme sa spriatelili. Po dvoch rokoch bola preložená do Soulu (Južná 

Kórea), a keďže je to dosť ďaleko, vlani sme sa dohodli, že strávime vždy týždeň dovolenky niekde 

spolu v Európe. Minulého roku sme sa zišli  v Košiciach a teraz som ju pozvala zrelaxovať do 

Piešťan...dúfam, že tu bude spokojná.  

 

Vy ste navštívili Piešťany už viackrát, ktoré miesta tu máte najradšej? 

Prvýkrát som tu bola v roku 1996 po operácii chrbtice. Za tých dvadsať rokov som vystriedala už asi 

všetky kúpeľné domy. Nakoniec som zakotvila v Pro Patrii, ktorá má všetko tak najlepšie 

scentralizované dokopy. Kúpeľný komplex Esplanade, Palace, Splenid a Grand sú veľmi veľké, majú 

dlhé chodby, čo je pre mňa náročné. Ale mám rada celý Kúpeľný ostrov a rada chodím vláčikom, 

ktorý manžel volá „Tutu train“.  Medzi procedúrami si veľmi rada posedím v kaviarni Kantína 

s výhľadom na Fontánu prezidentov, na Thermiu, Napoleony, je tam veľa zelene a kvetov...a robia 

tam výbornú kávu.  

 

 

 



Priniesli ste si so sebou nejaké knižky na čítanie? 

Nie, nepriniesla som, ale poprosila som moju priateľku, ktorá žije tu, v Piešťanoch, aby mi dala nejakú 

zásobu slovenskej literatúry. Dala mi štyri knihy, ale ešte sa mi vôbec nepodarilo čítať, stíhala som 

akurát  nejaké časopisy. Celkovo sú samotné procedúry náročné, minerálna voda je tu naozaj silná 

a ja som sa cítila veľmi unavená.  A potom manžel je už v Rijáde,  takže po večeroch zvyčajne spolu 

skajpujeme. V podstate je prvýkrát takto dlho bezo mňa a aj tam je dovolenková sezóna, všetci naši 

priatelia sú mimo Rijád, takže sa cíti trochu sám. No a teraz, keď prišla priateľka, už asi nebudem 

stíhať vôbec nič.  

 

Čo chystáte pre čitateľov nového? 

S manželom v tomto období rozmýšľame o zmene pôsobiska. Chceli by sme odísť zo Saudskej Arábie 

do nejakej inej krajiny Blízkeho Východu, ktorá by mala priame letecké spojenie do Viedne, keďže 

mňa presadanie a let okolo 17 hodín úplne odrovná na niekoľko dní.. Plus tým, že Saudská Arábia 

neposkytuje turistické víza, tak máme problém dostať tam rodinu a priateľov. Takže chceli by sme ísť 

do nejakej inej krajiny, kde by toto všeko bolo podstatne jednoduchšie. Ak sa nám to podarí 

v dohľadnej dobe, potom budem  smerovať svoje úsilie  k tomu, aby knihy, ktoré som doteraz 

napísala,  vyšli v angličtine a dostali sa na anglický trh. Pokiaľ sa nám to nepodarí, tak mám v hlave 

nápad na ďalšiu knihu, čo bude zase trochu iný žáner: už sme tu mali romány, detektívku, dva 

cestopisy a tak toto posledné dielo by mal byť denník písaný v prvej osobe. Malo by to byť taká 

zábavná fikcia o tom, že Saudská Arábia predsa len začne udeľovať turistické víza a že istá Slovenka so 

svojím saudským manželom v snahe zarobiť peniaze vymyslia  akúsi „potemkinovskú dedinu“ a budú 

predstierať, že všetci tam žijú ešte ako beduíni v stanoch, žiadna elektrina, pečú chleba na ohni 

a okolo toho vznikne kopec zaujímavých a humorných situácií. Tam sú totiž všetci ťažko závislí na 

mobiloch, takže je to také veľmi fiktívne, že by sa v tejto krajine existovalo bez Internetu... 

 

Keď rozprávate o tejto pripravovanej knižke, cítiť z vás nadšenie, takže aj my sa tešíme na vašu 

novinku. Prajeme vám príjemný oddych v Piešťanoch, užite si procedúry v kúpeľoch a nech sa vám 

splnia všetky túžby, ktoré máte. Príjemnú dovolenku a veľa ďalších úspechov. 

Ďakujeme za rozhovor! 
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